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Zápis z 2. jednání Komise pro humanitární pomoc Ukrajině RMČ 
Praha 10, které se konalo dne 18. 3. 2022, videokonferenčně 

od 8:34 do 9:25 hodin

Přítomní členové KOM: Ing. Petr Beneš, MgA. David Kašpar, Jaroslav Štěpánek, MBA, Ing. 
Jana Komrsková, Mgr. Pavel Mareš, Ing. Michal Narovec, Mikuláš Pobuda, Ing. arch. Martin 
Valovič, Ing. Zdeněk Vávra

Omluvení členové KOM: JUDr. Radmila Kleslová (v zastoupení Jaroslav Štěpánek, MBA) 
Neomluvení členové KOM:-
Hosté: Mgr. Marek Šuran

Jednání KOM bylo zahájeno v 8:34 hodin.

Program: schválené body jednání

1. Schválení programu 2. zasedání KHPU.
2. Schválení zápisu z 1. zasedání KHPU.
3. Aktuální situace a další informace.
4. Návrhy politických klubů k činnosti KHPU.
5. Diskuze, různé.

Popis průběhu jednání KHPU.

K bodu 1. Schválení programu KHPU č, 2.

Předseda přivítal členy Komise pro humanitární pomoc Ukrajině RMČ Praha 10 (dále také 
KHPU) a zahájil jednání. Konstatuje se, že KHPU byla na dnešním jednání schopná usnášení. 
Předseda KHPU následně nechal hlasovat o návrhu programu, který byl členům komise 
předem rozeslán.

Průběh hlasování:
Pro: 8
Proti: 0
Zdržel se: 0
Nehlasoval: 0

program jednání byl schválen
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K bodu 2. Schválení zápisu z 1 zasedání KHPU.

Předseda KHPU nechal hlasovat o znění zápisu KHPU č. 1 ze dne 11. 3. 2022 (byl rozeslán 
elektronicky).
Do diskuze k případnému doplnění zápisu se nikdo nepřihlásil.

Průběh hlasování:
Pro: 8
Proti: 0
Zdržel se: 0
Nehlasoval: 0

Zápis z jednání č. 1 bylo přijato

K bodu 3. Aktuální situace a další informace

Předseda KHPU zaslal předem členům souhrnný email k situaci a dále informoval o průběhu 
ubytování běženců v BDM v pátek kterému byl přítomen a předně poděkoval zaměstnancům 
Majetkové a.s. pí. Bedrníkové p. Vlkovi a úředníkům ÚMČ kteří se na tomto také podíleli. 
Zejména se jednalo o zajištění materiálního vybavení byt jednotek, koordinaci, zajištění 
stravování atd. Po celou dobu také bylo zajištěno tlumočení cestou pí. Ziny a Mariny.
Problémem byla komunikace s KACPU na Kongresovém centru, kde vázl transport běženců a 
původní dohoda o plánovaném hromadném rozvozu mikrobusy JSDH po 30 lidech. První 
skupinka po 6 dorazila někdy v 16 hodin. Došlo k jejich ubytování, kterému předchází 
vyplnění ubytovacího formuláře, skenování pasu a předání obálky s pokyny k pobytu atd. 
Byt jednotky mají základní vybavení, matrace, karimatky a hygienický balíček viz zaslané foto. 
Také přicházeli běženci s umístěnkami na BDM po své vlastní ose. Po prozkoumání vzniklo 
podezření, že nesedí počty osob atd. Vzhledem k těmto zjištěním byla telefonicky zajištěna 
náprava a domluven pevný postup s KACPU. V pátek se ubytovalo 17 osob. V sobotu se 
kapacita naplnila.
Miloš Jurča následně k sobotnímu provozu uvedl, že na základě telefonické dohody STA 
s KACPU, došlo vždy k nahlášení předem, kolik osob nám vezou a hasič je dovedl vždy až na 
provizorní recepci BDM. Tímto se předešlo zmatkům. Nicméně stejně vzniklo podezření na 
překopírování umístěnky vzhledem ktomu, že se shodovala pořadová čísla 2 umístěnek. 
Následnou telefonickou prověrkou na KACPU se vysvětlilo, že chyba byla u nich a je tedy vše 
OK. Poslední ubytování a naplnění kapacity bylo cca v 20 hodin.
David Kašpar dále informoval o nedělní koordinační schůzce s běženci, která sa konala od 
13.30 hodin v jídelně BDM. Jednalo se jak o organizační pokyny tak i další informace jak 
žádat o sociální příspěvky atd. Otevřena bude v týdnu také informační kancelář MČ, v které 
budou k dispozici potřebné formuláře a v odpoledních hodinách také tlumočnice.
Pavel Mareš se zeptal, z jakých oblastí běženci jsou. Slyšel například Nikopol na Ukrajině. 
Ano jsou ze všech oblastí, je to přesně uvedeno v pobytových formulářích. Zejména jsou 
z měst Oděsa, Mariupol, Charkov, Kyjev.
Petr Beneš informoval k BDM, že je zaplněné patro č. 2, v kterém je 104 osob. Dále se 
připravuje půlka v 3 patře, kde je 8 jednotek. Tam se to v současné době dovybavuje. Tyto 
budou postupně zaplněny běženci, kteří se nám hlásí cestou webu MČ. V informační 
kanceláři na BDM je takové koordinační centrum.
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Také se byla odeslána žádost na MHMP ohledně vybavení až 70 bytů MČ základním 
vybavením po vzoru krizových bytů od firmy IKEA. Zatím bez odezvy. Jedná se o ubytování na 
ohraničenou dobu. Vše bude zaneseno v IDES atd. pro potřebu vyúčtování. V pátek požádal 
OBN o ubytování 5 osob v jednom z krizových bytů (Na Hroudě), dal k tomu souhlas.
David Kašpar zmínil existenci „nábytkové banky", kde by bylo možné také zajistit nějaké 
vybavení.
Co nejdříve je potřeba nastavit jednotný systém, protože těch sociálních příběhů bude 
hodně.
Mikuláš Pobuda se zeptal, jak se bude postupovat po 2 měsících. Zatím je to na tuto dobu 
zdarma a jedná se o RMČ schválené humanitární ubytování. Dále se uvidí na základě aktuální 
situace, vládou připravovaných finančních příspěvků na ubytování atd. Bude se na to muset 
reagovat a nějak to vymyslet.
David Kašpar uvedl k oblasti školství, že jsou na P 10 jarní prázdniny, nicméně je na ZŠ, 130 
přijatých a další 40 v procesu a dalších 50 - 60 došlých žádosti. V MŠ přijatých 9 a 16 žádostí. 
Tam bude celkově menší zájem.
Kapacita na ZŠ je cca. 300 míst, jsou to jednotky míst ve třídách, neovlivňuje to zápis do 1 
tříd. Ve věci budou probíhat jednání na úrovni ministerstva školství, krajů. Místa dojdou. 
Jsou různé nápady, jako třeba dvousměnný provoz škol.
OŠK připravuje materiál na založení dětské skupiny MŠ.
Pavel Mareš upozornil, že rozeslal podklady obsahující zápis jednání příslušných komisí.

Mikuláš Pobuda informoval o došlé žádosti na znovuotevření Staré školy V Olšinách 200. Je 
to nemožné vzhledem ktomu, že tam je nefunkční kanalizace a v dubnu se má již předávat 
stavba k rekonstrukci.
Michal Narovec vznesl dotaz, zda mají UK žáci zaplacené stravování. Ano je to zajištěné a ŠJ 
dostala na to prostředky.

Pavel Mareš uvedl, že dostal informaci, že se mají běžencům na BDM dávat náramky pro 
rozlišení na ruku. Za klub Vlasta říká, že jsou proti a toto označování se požívá v souvislosti 
s tou nelegální migrací a toto je jiný případ. Takže jsou rozhodně proti. Osoby nejsou 
v režimu nelegálních běženců, ale mají vízum za účelem strpení, které jim garantuje určitá 
práva jako občanům ČR.

Také nelze ubytovávat utečence třeba v„Barče", protože tam nejsou sprchy. Přišlo také 
vyjádření od KHS kde je to přesně stanoveno jaké vybavení a pro kolik osob je minimálně 
potřeba.

Mikuláš Pobuda upřesnil, že se diskutuje, jakým způsoben lze rozlišit, ajby nedošlo 
k nějakému neřízenému nárůstu ubytovaných na BDM. Nechce nikoho stigmatizovat ale 
pouze zavést lepší pořádek a přehled.

Petr Beneš uvedl, že pásky nakoupil ředitel Majetkové a.s. k rozlišení a k oprávnění čerpat 
služby jako je prádelna, jídelna. Jejich použití bude dále diskutováno v rámci vedení MČ.

David Kašpar je proti zavádění tohoto kontrolního mechanizmu.

Zdeněk Vávra přednesl svoje zkušenosti ktéto problematice, jak je to řešeno v ČR a 
v Německu na vysokoškolských zařízeních, kde se používají kartičky na základě kterých, jsou 
držitelé oprávněni čerpat služby. Kontrola je namátková.
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Petr Beneš si myslí, že by pásky značně zefektivnily celý proces.

K této problematice bylo dále diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska KHPU.

K bodu 4. Návrhy politických klubů k činnosti KHPU.

Bez návrhu.

K bodu 5. Diskuze, různé

Předseda KHPU sdělil, že příští jednání bude svoláno pravděpodobně na 25. 3. 2022 v 8:30 
hod.

Bc. Miloš Jurča, tajemník KHPU

18. 3. 2022

Mikuláš Pobuda, předseda KHPU

4


